
 P R O T O K Ó Ł  Nr XLVI/14
z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy

z dnia 18 czerwca 2014 roku

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Protokół  Nr 1/14 Komisji  Skrutacyjnej  wraz z  kartami  do głosowania stanowi
załącznik nr 2. 
Stan radnych – 21, obecnych – 19. 

XLVI nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej  odbyła się  w sali  nr 48 budynku
Urzędu Miejskiego w Trzebnicy. Obrady rozpoczęły się o godzinie 11:00.
Przewodniczący Rady Mateusz Stanisz na wstępie powitał  wszystkich zebranych,
stwierdził  quorum i  słowami  „otwieram obrady  XLVI  nadzwyczajnej  sesji  Rady
Miejskiej w Trzebnicy”,  dokonał  jej  otwarcia.  Przewodniczący  poinformował,  że
radni wraz z zawiadomieniem o sesji otrzymali porządek obrad, który przedstawiał
się następująco: 

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wnioski o zmianę porządku obrad.
4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań własnych gminy między sesjami.
5. Przyjęcie protokołu z sesji.
6. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Trzebnicy. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej w 

Trzebnicy.
8. Informacja  Burmistrza i Dyrektora Trzebnickiego Zespołu Centrum Kultury i 

Sportu na temat zasad wydawania i wysokości ponoszonych kosztów każdego 
nakładu Panoramy Trzebnickiej, Dwutygodnika Samorządowego Gminy 
Trzebnica, w kontekście Stanowiska Kolegium Regionalnej Izby  
Rozrachunkowej we Wrocławiu z dnia 7 mają 2014 r., w sprawie wydawania 
gazety gminnej a dotyczącego dopuszczalnej treści gazet gminnych, jak 
również dopuszczalności zamieszczania w gazecie gminnej reklam i ogłoszeń 
– płatnych i bezpłatnych. 

9. Komunikaty.
10.Zamknięcie sesji. 

Ad.3. Wnioski o zmianę porządku obrad.
Wniosków o zmianę porządku obrad nie było.

Ad.4. Sprawozdanie Burmistrza z  realizacji  zadań  własnych gminy między
sesjami.
Przewodniczący  Rady  Mateusz  Stanisz  zapytał  wnioskodawców  czy  chcą  aby
Burmistrz przedstawiał tą informację na tej sesji czy może na sesji zwykłej, która
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rozpocznie się bezpośrednio po zakończeniu tej? 
Radny Jan Darowski poprosił o przedstawienie takiej informacji teraz, ponieważ jest
ona zawarta w porządku obrad. 
Burmistrz Marek Długozima powiedział, że ostatnia Sesja Rady Miejskiej 
w Trzebnicy odbyła się 19 czerwca 2013 roku i od tej daty podjęto zarządzenia 
w następujących sprawach:

1. powołanie komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn. „ Budowa boiska wielofunkcyjnego w Brzykowie„,

2. powołanie komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn. „ Budowa boiska wielofunkcyjnego w 
Biedaczkowie Wielkim„,

3. powołanie komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn. „ Budowa boiska wielofunkcyjnego w Ligocie„,

4. udzielenie pożyczki dla Trzebnickiego Centrum Kultury i Sportu Gminy 
Trzebnica,

5. dzierżawy w formie przetargu nieograniczonego, nieruchomości komunalnej 
położonej w obrębie m. Trzebnicy, w obrębie ul. Milickiej,

6. powołania komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn. „ Budowa boiska ćwiczebnego Straży Pożarnej w 
Szczytkowicach i placu zabaw”,

7. zmian w budżecie gminy Trzebnica na 2014 rok,
8. sprzedaży na własność w formie przetargu ustnego nieograniczonego, 

nieruchomości komunalnej, położonej w m. Skarszyn,
9. ogłoszenie konkursu na stanowisko dyrektora Gimnazjum Nr 1 im. Księcia 

Henryka Brodatego w Trzebnicy,
10.powołanie komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 

udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn. „ Budowa placu zabaw w m. Marcinowo. Budowa 
placu zabaw w m. Świątniki„,

11.powołanie komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn. „Odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych z terenu Gminy Trzebnica”,

12. rezygnacja z wykonania prawa pierwokupu nieruchomości położonej               
w Trzebnicy w obrębie ul. Czereśniowej. 

13.przedstawienie sprawozdania finansowego za 2014 rok,
14.udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego oraz 

powołanie komisji przetargowej na wykonanie zadania pn. Przebudowa 
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obiektów sportowych z wyposażeniem, budową ciągów komunikacyjnych, 
wymianą ogrodzenia działki przy Szkole Podstawowej Nr 3 w Trzebnicy,

15.Sprzedaż na własność w formie przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości komunalnych położonych w obrębie m. Raszów, Taczów Wielki
i Świątniki,

16.sprzedaż na własność w formie przetargu ustnego ograniczonego 
nieruchomości komunalnej, położonej w Trzebnicy przy ul. Samarytańskiej,

17.udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego oraz 
powołanie komisji przetargowej na wykonanie zadania pn.: Uregulowanie 
gospodarki wodno – ściekowej na terenie aglomeracji Trzebnica,

18.powołanie komisji przetargowej do przeprowadzenie postępowania o 
udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego w 
celu realizacji zadania pn.” Sprzedaż energii elektrycznej do obiektów 
będących w zarządzaniu Gminy Trzebnica, jednostek jej podległych oraz 
spółek,

19.powołanie Komisji Konkursowej dla wyłonienia kandydata na stanowisko 
dyrektora Gimnazjum Nr 1 im. Księcia Henryka Brodatego w Trzebnicy,

20.rezygnacja z wykonania prawa pierwokupu nieruchomości położonej w 
Trzebnicy w obrębie ul. Fiołkowej,

21.wypłata odszkodowania przez Gminę Trzebnica za działkę gruntu, wydzieloną 
na poszerzenie drogi publicznej, która z mocy prawa stała się własnością 
Gminy.

Radny Janusz Szydłowski  zapytał  co to  za pożyczka dla  Trzebnickiego Centrum
Kultury i Sportu?
Burmistrz Długozima powiedział, że na następnej sesji będzie obecna Pani Skarbnik 
i ona odpowie na to pytanie. 
Radny Jan Darowski zapytał jakiego gruntu dotyczy dzierżawa na ul. Milickiej?
Burmistrz Długozima odpowiedział, że zapyta Naczelnika i odpowie na to pytanie na
następnej sesji. 
Więcej pytań nie było.

Ad.5. Przyjęcie protokołu z sesji.
(radny Paweł Czapla opuścił salę – obecnych 18)

Przewodniczący Rady Matusz Stanisz powiedział, że nie wpłynęły żadne uwagi do
protokołu po czym poddał go pod głosowanie: „za” - 13, „przeciw” - 0, „wstrzymał
się” - 5. Protokół został przyjęty.

Ad.6.   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  odwołania  Przewodniczącego  Rady
Miejskiej w Trzebnicy. 
Radny Jan Darowski  zabrał głos aby uzasadnić konieczność  podjęcia tej uchwały.
Powiedział, że najważniejszą kwestią jest to, że Przewodniczący Stanisz nie zwołuje
nadzwyczajnych  sesji  Rady  Miejskiej,  o  które  wnioskuje  opozycja.  Na  wnioski
składane przez Burmistrza sesje nadzwyczajne są zwoływane i dobrze, bo taki jest
obowiązek Przewodniczącego. Wojewoda Dolnośląski w kilku pismach stwierdził, że
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jest niedopuszczalne aby Przewodniczący Rady nie zwoływał sesji nadzwyczajnych.
(radny Paweł czapla wrócił na salę  - obecnych 19)

Radny Darowski powiedział, że 16 lat jest radnym i nigdy nie było takiej sytuacji
żeby sesje nie były zwoływane. Radny Darowski powiedział, że w ich ocenie nie
może być przyzwolenia na takie zachowanie i go nie ma. 
Przewodniczący  Rady  Mateusz  Stanisz  odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego
Darowskiego,  który  nawiązywał  do  pism  Wojewody  i  przeczytał  fragment
wspomnianego pisma „Zdaniem Organu Nadzoru wniosek, złożony przez radnych
na  podstawie  art.  20  ust.3  w  związku  z  ust.1  ustawy  o  samorządzie  gminnym,
powinien  zawierać  projekty  uchwał  tylko  wówczas,  gdy  intencja  wnioskodawcy
zwołania  sesji  nadzwyczajnej  jest  przyjęcie  uchwał  podczas  takiej  sesji.”
Przewodniczący Stanisz podkreślił, że jest to zdanie Organu Nadzoru, natomiast on
dysponuje opinią prawną, która przedstawia inne stanowisko i to na podstawie tej
opinii działa.                   
Radna  Krystyna  Haładaj  powiedziała,  że  jest  przeciwna  odwołaniu
Przewodniczącego Rady. Uważa, że Przewodniczący Stanisz nie odmawiał zwołania
sesji nadzwyczajnej tylko w oparciu o opinię prawną prosił o uzupełnienie wniosku.
Radna Haładaj uważa, że wniosek o odwołanie Przewodniczącego jest bezzasadny. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Jan  Janusiewicz  powiedział,  że  zadaniem
Przewodniczącego Rady jest porządkowanie dyskusji podczas sesji i jeżeli jeden 
z radnych wtrąca się w wypowiedź innej osoby to trzeba to uporządkować. Jednak
każdy może zabrać głos i wypowiedzieć swoje zdanie. 

(radny Paweł Czapla opuścił salę – obecnych 18) 
Głos zabrał Burmistrz Marek Długozima i powiedział, że jeśli prawo jest łamane to
dlaczego  Wojewoda  nie  wyciąga  żadnych  konsekwencji?  Burmistrz  uważa,  że
skandalem jest zachowanie radnego Darowskiego. Donoszenie do różnych instytucji
jest nielicujące. Zdaniem Burmistrza Długozimy Przewodniczący Stanisz nigdy nie
uniemożliwiał radnym wypowiadanie się podczas sesji. 
Głos  zabrała  radna  Wiesława  Kucięba.   „My,  Radni  z  Klubu  Radnych  Marka
Długozimy podczas sesji niejednokrotnie byliśmy obrażani i uprzedmiotowiani, co
dotykało  również  bezpośrednio  Przewodniczącego,  który  jednak  nawet  w  takich
przypadkach nie odbierał  nikomu głosu, pozostawiając ocenę  takiego zachowania
pozostałym  Radnych  i  Gościom.  Czy  to  się  nazywa  stosowaniem  ograniczeń?
Wysłuchaliśmy nie tak dawno wywodu jednego z radnych opozycyjnych na temat
wyglądu medali.  Choć  temat  odbiegał od porządku obrad, to również  radny miał
swobodę wypowiedzi. Dzięki temu dowiedzieliśmy się, że medal ma dwie strony 
i zazwyczaj te strony różnią się od siebie. Cenna informacja. Bezpośrednio po tej
sesji rozpocznie się sesja absolutoryjna. Mimo tego, że Gmina jest w bardzo dobrej
kondycji finansowej,                                               
-  że w ubiegłym roku zrealizowanych zostało kilkadziesiąt  projektów,  które były
popierane przez mieszkańców,                                                                               
-  że  pozyskano  wiele  środków zewnętrznych  do  realizacji  niektórych  projektów,
-  że mieszkańcy ościennych gmin zazdroszczą  nam przemian, jakie  się  w naszej
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Gminie dokonują,                                                                                                    
-  że przyjezdni są zachwyceni obecnym wyglądem Trzebnicy,                             
to  i  tak  wysłuchamy  długiego  wywodu  Radnych  opozycyjnych  przeczącego  tej
oczywistości.  Ponieważ  jednak każdy ma prawo do własnej oceny, nigdy tego prawa
Przewodniczący  nikomu nie  odbierał  i  jestem przekonana,  że  w  tym przypadku
będzie tak samo. Takie przykłady można mnożyć.  A to, że Pan Burmistrz więcej
mówi,  to  jest  oczywiste,  bo  po  prostu  ma  więcej  do  powiedzenia  i  to  nie  jest
uszczypliwość,  ja  nie  chcę  nikogo  obrazić,  oczywistym  jest,  że  odpowiedzi
zazwyczaj są obszerniejsze od pytań. Zatem nieprawdą jest, że Przewodniczący Rady
ogranicza jakimkolwiek Radnym swobodę  wypowiedzi.  W związku z powyższym
będę  głosowała  przeciw  odwołaniu  pana  Mateusza  Stanisza z  funkcji
przewodniczącego Rady Miejskiej w Trzebnicy.” 

(wrócił radny Paweł Czapla – obecnych 19) 
Radny Paweł Wolski powiedział, że głównym powodem, dla którego został złożony
wniosek o odwołanie Przewodniczącego było nie spełnianie przepisów prawa, a nie
te inne kwestie dotyczące stylu prowadzenia obrad. 
Po wysłuchaniu wypowiedzi radnych Przewodniczący Mateusz Stanisz poprosił 
o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej. 
Wiceprzewodniczący Rady Jan Janusiewicz zgłosił radnego Janusza Pancerza. 
Radny Janusz Pancerz wyraził zgodę na prace w Komisji Skrutacyjnej. 
Radny Adam Gubernat zgłosił radnego Pawła Wolskiego. 
Radny Paweł Wolski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Mateusz Stanisz zgłosił  radną Barbarę Trelińską.
Radna Barbara Trelińska wyraziła zgodę.  
Radny  Janusz  Pancerz  jako  przewodniczący  Komisji  Skrutacyjnej  przedstawił
instrukcję głosowania. Powiedział, że oddaje się głos poprzez postawienie znaku „x”
na karcie do głosowanie. Na karcie stawia się tylko jeden znak „x” i inne znaki nie
będą brane pod uwagę. 
Następnie członkowie Komisji Skrutacyjnej uzupełnili karty do głosowania poprzez
wpisanie nazwiska Przewodniczącego Mateusza Stanisza i rozdali karty radnym. 
Radni  w  kolejności  alfabetycznej  podchodzili  do  urny  i  wrzucali  karty  do
głosowania.  Po  oddaniu  głosów  przez  wszystkich  radnych  Komisja  Skrutacyjna
otworzyła  urnę,  przeliczyła  głosy  i  uzupełniła  protokół.  Przewodniczący Komisji
Skrutacyjnej  Janusz  Pancerz  odczytał  protokół  (załącznik  nr  2).  W  wyniku
głosowania Przewodniczący Rady Mateusz Stanisz nie został odwołany z funkcji. 
Burmistrz  Marek  Długozima  powiedział,  że  chciałby  uzupełnić  odpowiedzi  na
pytania zadane w punkcie 4 porządku obrad, jakie zadali radni Janusz Szydłowski 
i Jan Darowski. Burmistrz wyjaśnił, że pożyczka dla Trzebnickiego Centrum Kultury
i Sportu to pożyczka na informatyzację w ramach RPO. Zostanie udzielona pożyczka,
bo wtedy będzie Gmina mogła otrzymać zwrot. Wysokość tych pieniędzy to około
600.000  zł.  Odnośnie  pytania  zadanego  przez  radnego  Darowskiego  Burmistrz
odpowiedział, że jest to część działki wydzierżawionej dla Pana Fijałkowskiego tam
gdzie on mieszka. 
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Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej
w Trzebnicy.
Przewodniczący Mateusz Stanisz powiedział, że ten punkt porządku obrad jest w tej
chwili bezprzedmiotowy i przeszedł do kolejnego punktu porządku. 

Ad.8. Informacja  Burmistrza  i  Dyrektora  Trzebnickiego  Zespołu  Centrum
Kultury  i  Sportu  na  temat  zasad  wydawania  i  wysokości  ponoszonych  kosztów
każdego  nakładu  Panoramy  Trzebnickiej,  Dwutygodnika  Samorządowego  Gminy
Trzebnica, w kontekście Stanowiska Kolegium Regionalnej Izby Rozrachunkowej we
Wrocławiu  z  dnia  7  maja  2014  r.,  w  sprawie  wydawania  gazety  gminnej  a
dotyczącego  dopuszczalnej  treści  gazet  gminnych,  jak  również  dopuszczalności
zamieszczania w gazecie gminnej reklam i ogłoszeń – płatnych i bezpłatnych. 
Radny Jan Darowski powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu
przeprowadziła kontrole i  stoi  na stanowisku, że w „Panoramie Trzebnickiej”  nie
można  zamieszczać  płatnych  ani  bezpłatnych  reklam, jak  również  przedstawiać
opozycji w negatywnym świetle. RIO we Wrocławiu wskazało  także na uchybienia i
naruszenie ustawy prawo zamówień publicznych. (uzupełnienie dodane na wniosek
radnego Jana Darowskiego, przyjęte na sesji Nr XLVIII w dniu 28 lipca 2014 roku).
Przedstawione zostały wyniki i wnioski pokontrolne o dostosowanie wydawania tego
pisma do przepisów prawnych. 
Burmistrz Marek Długozima powiedział, że RIO nie stwierdziło żadnych uchybień 
i prawo nie zostało złamane. Zostały jedynie przytoczone przepisy prawa. 
Radny  Paweł  Wolski  zapytał  dlaczego  na  sesji  nie  jest  obecna  Pani  Dyrektor
Trzebnickiego Centrum Kultury i Sportu Agnieszka Pawlaczek? Radny uważa, że 
w tym momencie taka dyskusja nie ma sensu ze względu na brak Pani Dyrektor
TCKiS.
Przewodniczący Rady Mateusz Stanisz powiedział, że z tego co się orientuje to Pani
Dyrektor jest chora. 
Radny  Janusz  Szydłowski  powiedział,  że  ma  nadzieję,  że  Burmistrz  się  z  tym
protokołem RIO zapoznał. Powiedział, że była tam tylko jedna pozytywna rzecz, 
a  mianowicie  to,  że  pracownicy  byli  przygotowani  i  chętni  do  pomocy
kontrolującym. 
Burmistrz Marek Długozima powiedział, że ten protokół przedstawia tylko zdanie
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu i na tym procedura się nie kończy.
Oni się z tym nie zgadzają. Odpowiedź została już wysłana i czynności dalej będą się
toczyły. 
Radny Jan Darowski powiedział, że to rozumie i właśnie o tym chciał dyskutować.
Na jakim etapie jest wykonanie tego protokołu?
Burmistrz  Długozima  powiedział,  że  nie  zgodzili  się  z  tymi  wnioskami
pokontrolnymi i w ciągu 14 dni były sporządzone zastrzeżenia. 
Radny Jan Darowski zapytał czy minęło już  30 dni od otrzymania tego protokołu
przez TCKiS?
Burmistrz Długozima odpowiedział, że nie pamięta dokładnie kiedy mija ten termin
ale jest to jakoś w tym czasie. 
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Ad.9. Komunikaty.
Radny Jan Darowski powiedział, że nie jest zdziwiony zachowaniem radnych na tej
sesji ale chciał wyartykułować zdanie radnych opozycyjnych. 

Ad.10. Zamknięcie sesji. 
Przewodniczący  Rady  Mateusz  Stanisz  słowami  „zamykam  obrady  XLVI
nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Trzebnicy” dokonał jej zamknięcia o godz.
12:05. 

Protokół sporządziła:

Aleksandra Hamkało
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